
 

 

 

 

Fraværende: Katrin 

 

Dagsorden   

1. Godkendelse af referat.  

2. Godkendelse af dagsorden. 

3. Godkendelse af kvartalsrapporten. Trine skriver: Overordnet ser det ganske pænt 

ud. Af bemærkninger kan jeg tilføje, at forbrugsudgifter specielt på præstegård er meget 

høje, men det vidste vi jo godt fra 1. kvartal – dette ses under formål 5, øvrige udgifter. End 

videre kan man se på overskridelsen under formål 6, øvrige udgifter, at der er indkøbt 

computere til MR. Ellers er det p.t. intet at bemærke. (Hanne) 

4. Tilbygning til graverhuset. Se vedhæftet ligningsbrev (Villy)  

5. Udvikling af kirkegården v. Tommy Christensen den 22. sep. Der er pt. 

Tilmeldinger fra Branderup, Tønder, Emmerlev og provstiet. Kommer du? (Bent)  

6. Fælles menighedsråd/medarbejder idéarrangement! Hvad kan vi også? 

Opfordring fra medarbejder. (Bent) 

7. Tekst til infotavle ved Christian Jacobsens plads: 

Sådan opstod Chr. Jacobsens plads: Tilbage i 2014 gik den daværende formand for 

Arrild menighedsråd, Christian Jacobsen og daværende kirkeværge Bent E. Beim tur i 

menighedsrådets skove i Arrild Ferieby for at bese skovene. Pludselig lavede Christian 

en afstikker ind mellem nogle grantræer. Bent fulgte troligt med og på et tidspunkt 

stoppede Christian op. ”Her kunne jeg godt tænke mig, at vi lavede en åben plads med 

bænke”, sagde Christian. 

Tiden gik og Christian Jacobsen forlod menighedsrådet og Bent E. Beim var blevet 

formand. I 2017 genoptog menighedsrådet Christians idé om den åbne plads. 

Skovarealet her blev ryddet med undtagelse af de pæneste ædelgraner. Graver Hans 

Verner Ockens plantede i 2020 frugttræer på pladsen, og i 2022 er der sat borde og 

bænke samt informationsskilte op. 

Bent E. Beim valgte at pladsens navn skulle være Chr. Jacobsens plads, nu det var 

Christians Jacobsens gode idé. Siden har vi fundet ud af, at pioneren til etablering af 

Arrild Ferieby. hedder Chresten Jacobsen.  

 

8. VEDTÆGTs gennemgang for Arrild sogns kirkegård, Tønder provsti og 

kommune, Ribe stift. Skal noget ændres?  Fortsat gennemgang. 

9. Kalenderen med arrangementer og gudstjenester. (Alle) 

Arrild Menighedsråd 

 
Dato: Bemærk: Tirsdag d. 6. sep. 2022 kl. 19.00 i Arrild Menighedshus  

Blad nr. 100 

Formand: Bent E. Beim (Bent)  Referent: Hanne S. Hansen 



 

 

10. Meddelelser: Præster, formand: Søndagsakademiet, FDF-referat,  

næstformand, kirkeværge, sekretær, skovmand, 

medarbejderrepræsentant.  

11. Hvis du medbringer den udleverede kirkecomputer, kan jeg installere et 

virusprogram på den! (Bent) 

12. Evt.                                    

 

 

Hans Verner køber og kage!  

 

Ad 1: Godkendt 

Ad 2: Godkendt. 

Ad 3: Godkendt. 

Ad 4: Ligningsbrevet taget ad notam. Bent søger ”Tilgængelighedspuljen” 

mhp. tilskud til graverhuset og handikaptoilet.  

Villy kontakter arkitekten mhp. oplæg af tegninger og prisoverslag.  

Ad 5: Deltagere fra Branderup, Tønder, Emmerlev og provstiet, fra Arrild 

deltager Bent, Hanne, Villy, Hans Verner og Andres – Hans Verner køber 

smørrebrød til internt møde efterflg. samt øl/vand til de fremmødte. 

Stadig mulighed for deltagelse for interesserede. 

Ad 6: Vi tager punktet op i det nye år. Der er interesse fra MR til forslaget. 

Ad 7: Enkelte rettelser. 
I 2014 gik den daværende formand for Arrild menighedsråd, Christian Jacobsen og 

daværende kirkeværge Bent E. Beim tur i menighedsrådets skove i Arrild Ferieby. 

Pludselig lavede Christian en afstikker ind mellem nogle grantræer. Bent fulgte troligt 

efter og på et tidspunkt stoppede Christian op. ”Her kunne jeg godt tænke mig, at vi 

lavede en åben plads med bænke”, sagde han. 

Tiden gik og Christian Jacobsen forlod menighedsrådet og Bent E. Beim var blevet 

formand. I 2017 genoptog menighedsrådet Christians idé om den åbne plads. 

Skovarealet blev ryddet med undtagelse af de pæneste ædelgraner. Graver Hans 

Verner Ockens plantede i 2020 frugttræer på pladsen, og i 2022 blev der opsat borde 

og bænke. 

Bent E. Beim valgte at pladsens navn skulle være Chr. Jacobsens plads, da det var 

Christian Jacobsens gode idé.  

Ad 8: Enkelte rettelser: 

§29: Begravelser og urnenedsættelser på kirkegården kan finde sted alle dage mellem 

kl. 8 og 16, dog ikke mandage, søn- og helligdage. 

§30: Urnegravstedet er en kvadratisk 0,5625 gravplads. Der er mulighed for at 

nedsætte op til 2 kister i disse urnegravsteder. 



 

 

§29 stk. 4: til gene for gudstjenester eller andre kirkelige handlinger. 

§29 stk. 5: Redskaberne på kirkegården, som kan…… 

§29 stk. 6: Kirkegårdens dige… 

§29 stk. 7: Færdsel udenfor kirkegårdens…. 

§29 stk. 17: Afbrækning af grene….. 

§29 stk. 19: og til at indberette krænkelser af ordensbestemmelserne til 

menighedsrådet. 

Ad 9: Christmas Child: FDF kommer ikke til den planlagte gudstjeneste, idet 

de lige kommer fra lejr. Marianne kontakter Katrin mhp. evt. ændring af 

planlagt indsamling/gudstjeneste vedr. Christmas Child – evt. som 

særgudstjeneste i FDF-huset. 

Julekoncert med Lunau og Sund, Hanne taler med Elna om praktiske 

detaljer. Desuden julekoncert arrangeret af Aksel. 

Arrangement med Thomas Fenger d. 04.10.22. Bent kontakter Valborg mhp. 

promovering af arrangementet. 

Ad 10: Intet fra Marianne 

Peter: opstarter snart nyt hold konfirmander. 

Formand: intet  

Næstformand: ej til stede 

Kirkeværge: intet 

Kasserer: husk at aflevere kvitteringer. Ved køb på konto bør afhenterens  

navn påføres, Fremsendte fakturaer videresendes til godkendelse hos 

rekvirenten. 

Skovmand: Der har været lidt problemer med at finde vej ved Chr. 

Jacobsens plads, Andreas kontakter Skovdyrkerne mhp. studsning og 

vedligeholdelse af sti/vej.  

Medarbejderrepr.: Lidt forvirring ved fremsendelse af salmer til flere 

gudstjenester. 

Ad 11: Ok. 

Ad 12: Peter kontakter Elna mhp. evt. forestående længere ferie og 

planlægning af arbejde.  


